
 

 

Årsmöte i Biosfärsområde Östra Vätterbranterna den 11 mars 2017 

Lokal: Allianskyrkans sommarhem Solgläntan i Berghem, Skärstad socken. 

Innan mötets öppnande berättade Arnold Sigonius om Solgläntan och dess historia.  

En kort presentationsrunda av samtliga närvarande klargjorde bredden av biosfärsområdets medlemmar med 

avseende på såväl sysselsättning- som kompetensområden. 

 

1. Ordförande Erik Lindfelt öppnade mötet 

2. Till mötesordförande valdes Anders Råsberg 

3. Styrelsens förslag, Ådel V. Franzén, utsågs till sekreterare 

3 b Godkännande av mötets dagordning 

3c Två övriga frågor anmäldes 

4. Beslöts att röstlängd fastställs vid behov 

5. Till justerare valdes Erik Hugander och Josefine Gustafsson 

6. Fastställdes att mötet var utlyst i behörig ordning 

7. Styrelsens årsredovisning för det senaste verksamhetsåret. Bland verksamheter kan nämnas 

språkpromenader med nyanlända, deltagande vid Öxnehagadagen och Röttledagen. På fråga 

från Inga Jonasson berättade Lena Claesson, Jönköpings kommun, att arbete pågår för att få 

upp stolpar med biosfärområdeslogotyp utmed Fransiscusleden samt att markera ut egna 

slingor för Biosfärleden.  

Arbetet med ett Biosfärrum har inte prioriterats utan kommer att vara vilande fortsättningsvis. 

Marta Wägeus: lobbar för Öxnegården. Erik Hugander: sprida mötena viktigt. Vi måste ha olika 

ställen där vi lägger ut material. Ingen lokal, istället aktiviteter. Nils Erik Olofsson: 

utomhusinformationsplats med skyltar inom biosfärsområdet.  

Arnold Sigonius: förra året efterfrågandes bättre redovisning i årsredovisningen. Detta hade 

beaktats. En hel del info går ut via mejl.    

Ragni Andersson: förtroendemannarevisor. Vi följde upp frågan. Hon har dialog med Josefine 

kring frågor kring redovisning och info. Diskussionen gällde de pengar som var låsta i projekt. 

Kolla förra årets diskussion. 

8. Calle Thulin, ekonomiansvarig, läste upp revisorernas berättelse. Revisorernas förslag: 

tillstyrker ansvarsfrihet. Berättelsen överlämnad. Hela budgeten har inte utnyttjats. Överskott 

på 260 476 kronor (kolla). 

9. Resultat och balansräkning fastställdes 

10. Stämman gav styrelsen ansvarsfrihet. Beslut 

11. Martha Wägeus: Ordförande 25 000 per år. Ideella styrelseledamöter 500 per möte, även 

suppleanter. Reseersättning enligt skatteverket. Lekmannarevisor 1000, suppleant, samma. 

Revisionsbyån enligt avtal. Frågan kring ersättarna: Lena Claesson: vad står i stadgarna?  



 

 

12. Styrelseförslag: Medlemsavgifterna behålls. Pelle Hakeman: vad får småföretagen inom 

biosfärsområdet ut av den höga medlemsavgiften? Chatrine Schander Ljungqvist: har vi nytta 

av marknadsföringen är avgiften liten, kan vara en god grej att det är ÖVB. Erik Lindfelt: Vi är i 

början av arbetet och får ta ett steg i taget, avgörande att företagen är med i arbetet. Erik H: 

få med företagens logga på t.ex årsberättelsen. Beslut 

Erik Hugander: presenterar profilkläder med biosfärsloggan. Ekologiskt framtagna. 

Ambassadörerna får var sitt plagg.  

13. Valberedningen: sex ledamöter utom ordförande. 

14. Presentation: Erik L: Kommunen kommer att utse nya representanter i styrelsen inom kort. 

15. Länsstyrelsen:  Anneli Wirtén, ersättare Karin Hermansson. Catarina Kristensson 

adjungerande representant. 

WWF: Ola Jennersten, Claes Hellsten ersättare 

Södra: Jonas Vittgård, Samuel Johansson ersättare 

Skogsstyrelsen:  Carina Strömberg, Calle Thulin ersättare, 

Lrf: Mikael Bäckström, Thomas Gunnarsson ersättare.  

Vill diskutera hur deras roll ska vara i styrelsen. Vill stärka sitt engagemang. 

Gränna Skogsgrupp: Claes Hellsten, Agneta Börjesson ersättare. 

Södra: Jonas Vittgård, Samuel Johnsson ersättare 

16. Övriga styrelseledamöter: Håkan Strotz, Anders Råsberg.  

Kvarvarande:  Jenny Elf, Magnus Apelquist, Ådel V. Franzén  och 

Susanne Staaf som förste suppelant.  

Omval ordförande: Erik Lindfelt 

17 Omval revisor: Andreas Lidhed. Lekmammarevisor: Ragni Andersson, revisorsuppleant: 

Arnold Sigonius 

18 Valberedning: kvarstår Martha Wägeus, Lillemor Hakeman, Anders Berntsson och Evert 

Svensson. 

19 Verksamhetsplan inklusive budget samt aktuellt. Josefine: I oktober bör vi ha ett möte 

där vi kommer med förslag kring verksamhet under 2018. Saknar långsiktig finansiering 

för biträdande koordinator.  

WWF har dragit tillbaka Claes Hellstens del av tjänsten.  

Utveckla biosfärakademin. Nya ambassadörer. Står i biosfärprogrammet vad som ska göras framöver. 

Nya tag vad gäller att ragga pengar och söka.  

Hoppas på samarbete med regionen. Förankringsarbetet.  

Projektet Leif i praktiken. Vätterbranterna söker men länsstyrelsen administrerar och projektleder.  

Behovet av en kommunikatör för att kommunicera vad vi gör kvarstår.  



 

 

Ekonomiansvarig Calle Thulin går igenom budgeten. Har haft ett par möten med Region 

Jönköping. Regionförbundet (nu nerlagt) bidrog med mycket pengar. Inga löften, men arbetet 

med att knyta regionen till sig pågår.  

Sponsorsgruppen: gäller att få med flera som kan arbeta med detta. Calle T: första 

sponsorsavtalet på gång! 

Inga Jonasson: Angående verksamhetsberättelsen. Får gärna stå en mening om att 

biosfärledsarbetet fortgår. Ett viktigt område för ”området”. Josefine Gustafsson: står under 

turism och friluftsliv. Inga: vill ha det med inledningsvis. 

Erik Hugander: Hur kan vi arbeta med film. Ta fram reportageliknande filmer om personer 

och platser inom biosfärsområdet. 

Tore Ahlstrand: Kan man sälja reklamplats på skyltarna längs leden? På så sätt kan man hitta 

till de små producenterna. De får betala för en plats på stolpen. 

Bushresa: buss i biosfärområdet för att se hur jordbrukslandskapet växer igen. 

Lobbyorganisation för hållbart landskap. Josefine: någon som vill dra i en kommande 

bushresa?  

Calle Thulin: Lövprojektet, lövsuccess: kan växlas upp för hela länet. Kontakt:a Mattias Pontén 

som var med i ”LEIF i praktiken”-projektet. 

Thomas Gunnarsson. Solenergi och trähusbyggandet. Biosfärkol. Ryno Andersson: det finns 

tomt där man skulle kunna sätta igång och bygga sexvåningshus i trä. Lyfta fram det 

förnyelsebara. Josefin Gustafsson: Klimat och energi. Både solceller och trähus på gång. 

20. Övriga ärenden: Thomas Gunnarsson: kan vi lägga årsmötet en annan veckodag än 

lördag? Kvällstid en veckodag istället. 

Chatrin Schander Ljungqvist: vill hitta ett nätverk mellan de olika platserna där man kan ha 

övernattningar och besöksverksamhet. Samarbetsformer: Smålands turism har en stor 

plånbok när det gäller turism och vätterbranterna. Krav: hållbar verksamhet och människor 

som vill jobba med besöksverksamhet. Möte med Smålands turism den 20 april 19.00. Fokus 

på besöksnäring. Guider.  

Petra Hansson: Språkpromend den 19 mars. Behöver hjälp med svenska språket. Behöver 

finnas människor som pratar svenska på promenaderna. Promenad ca 45 minuter. ÖVB fb-

sida. Ryno Andersson: Språkpromenaderna ger mycket tillbaka.  

Ny uppsättning av dansföreställningen ”The Other Way” görs tillsammans med kyrkorna i 

bygden. Projektledare för vårt projekt ”Växa Tillsammans är Manne Rytman. 

En person som kan vara medlemsansvarig efterlystes. Föreningen har i dagsläget strax under 

100 medlemmar. 

21. Mötes avslutande.  

Erik avtackade Emilie Andreasson som slutade i styrelsen. 

 

 

 



 

 

 

 

_____________________   ________________________ 

Mötesordförande   Mötes sekreterare 

Anders Råsberg   Ådel V. Franzén 

 

__________________________  _________________________ 

justerare    justerare 
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